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z  o b s a h u  č í s l a  —

Dobrý večer. Mám jeden vážný dotaz. Kdysi nám bylo slíbeno, že na 
„Vagon“ nepůjdou Romové, a jak šel čas, tak nejen že jste nám je nastě-

hovali hned vedle, ale také nám nyní staví před domem. A kolik tako-
vých domů tam bude ještě stát? Bude to u nás jako v Meziříčí? Protože 
tak to tady začíná o víkendech vypadat. Už chybí jen ta kupa odpadků, 
hrubá slova už tady slyšíme od začátku jejich stavby. A nemluvím o ni-
čení naší zeleně. Díky za odpověď (anonym).
Dobrý den, děkuji za Vaši otázku do rubriky Miřte na Jelínka. To, že do 
lokality v Podzámčí nepůjdou Romové, Vám nemohl v minulosti nikdo 
slíbit. Pokud tomu tak bylo, o čemž pochybuji, tak Vám jednoduše lhal. 
Přijímání do 35 bytů, které byly zkolaudovány před čtyřmi lety, je jasně 
dané a podle pravidel. Na návrh sociální a bytové komise je přiděluje rada 
města. Pokud jsou v dané lokalitě problémy s určitými lidmi či menšina-
mi, budeme je rozhodně řešit v mezích zákona. Pokud se jedná o nepři-
způsobivé nájemníky, kteří např. narušují veřejný pořádek a jsou hluční, 
nebude jim ze strany města prodloužena nájemní smlouva.
Dobrý den, slyšel jsem, že má v areálu nemocnice vzniknout azylové 
centrum pro uprchlíky. To by byl teda asi konec klidného městečka, že?
Děkuji za Vaši otázku. Tuto informaci, která se šíří po Opočně, mohu jed-
noznačně vyvrátit. Z jednání s Královéhradeckým krajem vyplývá, že se 
uvažuje o různých variantách využití, ale varianta s azylovým centrem se 
tam nikdy neobjevila. I když město Opočno není vlastníkem, mohu Vás 
ujistit, že se stále aktivně snažíme řešit problematiku a budoucnost areálu 
nemocnice v Opočně. Rádi bychom zajistili v Opočně provoz tzv. „jed-
nodenní chirurgie“. Na podzim letošního roku bude pravděpodobně po 
dobu rekonstrukce psychiatrické léčebny v Novém městě nad Metují toto 
oddělení přesunuto do jara 2012 do Opočna.   

D Ě T I  P R O  D Ě T I  2 0 1 1

Byla to opravdu krásná neděle 17. dubna. Krásná pro nás, skauty, veselá 
pro publikum. Alespoň my jsme se všichni moc snažili, aby se přítomní 
v sále pobavili a odreagovali od běžných denních starostí. 
 Ale co tomu všechno předcházelo? Hned v září pracovité ruce Madly 
Vojtíškové začaly vytvářet první dárky, postupně se k ní přidávali všichni 
vedoucí s dětmi a každý zhotovoval něco, aby výstava byla pestrá. V do-
mácnostech se vyfukovala od Vánoc vajíčka, hromadila se klubíčka vlny 
u Evy Holancové, která přes zimu pletla a pletla pouzdra na mobily, to-
lik žádaná mezi nemocnými dětmi. Radka Mecnerová i Naďa Pultarová 
donesly na výstavu také svoje výrobky, další návštěvníci výstavy přinesli 
výborné řezy či linecká slepovaná vajíčka.
 Děti na schůzkách barvily vajíčka i domečky a hlavně – učily se texty 
svých vystoupení.
 Všichni jsme se těšili, že svým přičiněním uděláme radost svým ne-
mocným kamarádům na hematologickém oddělení v Hradci Králové.
Tradičně se k nám připojila Livča Kuchařová, naše bývalá skautka, a se 
spolužákem Kubou nám skvěle zazpívali.

Chceme moc poděkovat Láďovi Mackovi za svícení, Miloši Flígrovi za 
ozvučení, Jirkovi Novotnému a Dáše Barvířové za organizaci a Veselé 
kupě za „kuřátka“.
 A proč letos nepřijela MUDr. Jiřinka Chládková? Asi dva dny před vy-
stoupením si poranila koleno. Zastoupil ji pan doktor Michal Homolka 
a dvě sestřičky. Svěřili se nám, že byli tak dojati vystoupením těch nejmen-
ších, ještě školkových dětí, že jim tekly slzy po tvářích a pak téměř nemoh-
li nic říci na závěr do mikrofonu.
 A byli jste to vy, naši milí příznivci a návštěvníci, kteří jste sáhli do 
svých peněženek a naše snažení odměnili. Téměř 9 000 Kč poputuje již 
tradičně na hematologické oddělení v Hradci Králové. Proto hlavně vám 
patří náš dík.
 Pevně doufáme, že si najdou na naše vystoupení cestu i ti, kteří za námi 
ještě nikdy do KND nepřišli. Opočenští skauti

Opočenští hasiči se konečně dočkali

Město Opočno se zapojilo do spo-
lečného projektu „Spolupráce ha-
sičských jednotek v česko – polském 
příhraničí, modernizace jejich vyba-
vení a vzájemná pomoc při krizových 
situacích“. V rámci tohoto projektu 
se získalo přes Krajské sdružení ha-
sičů Královéhradeckého kraje v rám-

ci Operačního programu „Příhraniční spolupráce 2007–2013 (Česká 
republika – Polská republika)“ celkem 11 cisteren na české straně, pro 
jednotky z okresů Rychnov nad Kněžnou, Náchod a Trutnov. Na polské 
straně získali 7 cisteren a 2 plošiny. Vozidla budou po dobu trvání pro-
jektu jednotkám zapůjčena, po ukončení projektu (po pěti letech) budou 
převedena do vlastnictví jednotlivých obcí.
 Slavnostní předání jednotkám proběhne 7. 5. 2011 na náměstí v Ná-
chodě. Pro opočenské občany a příznivce hasičů prohlídku techniky Cas 
20 na podvozku T 815 4×4 připravujeme a budeme veřejnost informovat 
v městském rozhlase. Fi.

Ve středu 18. 5. 2011 ve 13 hodin proběhne za účasti zá-
stupce Královéhradeckého kraje a zástupců všech zainte-
resovaných společností slavnostní otevření Zámecké ulice 
a Trčkova náměstí. Celá realizace projektu proběhla díky 
fi nancování z Regionálního operačního programu NUTS 
II Severovýchod.
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z p r á v y  z  r a d n i c e  —

U P O Z O R N Ě N Í  P R O  O B Č A N Y

Městský úřad Opočno upozorňuje občany, že z důvodu účasti obou pra-
covníků stavebního úřadu na odborném semináři bude odbor výstavby ve 
dnech 30. a 31. 5. 2011 uzavřen. Žádosti je možno v těchto dnech podá-
vat na podatelně v přízemí Městského úřadu Opočno. Formuláře žádostí 
a podání, týkající se postupů podle stavebního zákona, jsou k dispozici 
na www.opocno.cz. Omlouváme se všem občanům našeho správního ob-
vodu za tuto mimořádnou situaci vzniklou ne naší vinou a děkujeme za 
pochopení! Ing. Dalibor Štěpán, ved. odboru výstavby

P O Z E M K Y  O Ř E C H O V Á

Město Opočno má na prodej poslední 2 zasíťované pozemky určené k vý-
stavbě rodinných domů v lokalitě Ořechová. Jedná se o pozemek parc. 
č. 1147/30 o výměře 992 m2 a pozemek parc. č. 1147/57 o výměře 998 m2. 
Cena je 600 Kč/m2. Pozemky se nacházejí u silnice mezi Opočnem 
a Českým Meziříčím. Bližší informace k prodeji uvedených nemovitostí 
najdete na internetových stránkách www.opocno.cz nebo na městském 
úřadě, odbor majetku a rozvoje města, telefon 494 669 637.

P R O D E J  B Y T Ů  V  O P O Č N Ě

Město Opočno vyhlašuje záměr na prodej: 
– bytové jednotky č. 606/5 , členění 3+1, o velikosti podlahové plochy cca 

81 m2 společně s podílem 81/993 na společných částech budov a pozem-
cích za cenu 626 500 Kč. Bytová jednotka se prodává s nájemníkem.
 Zájemci své nabídky doručí na podatelnu MěÚ Opočno v zalepené 
obálce označené v pravém horním rohu „č. p. 606 byt č. 5“ nejpozději do 
pátku dne 29. 4. 2011 do 9 hodin. V případě více zájemců bude proveden 
výběr obálkovou metodou v pátek dne 29. 4. 2011 v 9.15 hodin v zasedací 
místnosti MěÚ Opočno.

– bytové jednotky č. 643/2, členění 3+1, o velikosti podlahové plochy cca 
77 m2, společně s podílem 77/2057 na společných částech budov a po-
zemcích, za cenu 801 500 Kč. Bytová jednotka se prodává s nájemníkem.
 Zájemci své nabídky doručí na podatelnu MěÚ Opočno v zalepené 
obálce označené v pravém horním rohu „č. p. 643 byt č. 2“ nejpozději do 
pátku dne 29. 4. 2011 do 10 hodin. 
 V případě více zájemců bude proveden výběr obálkovou metodou 
v pátek dne 29. 4. 2011 v 10.15 hodin v zasedací místnosti MěÚ Opočno. 
Bližší informace podá odbor majetku a rozvoje města, tel. 494 669 637, 
494 669 630.

N A B Í D K A  P R O N Á J M U  B Y T Ů

Město Opočno nabízí pronájem dvou bytů v č. p. 307, Nádražní ulice 
v Opočně. Jedná se o byty v I. patře, 2+1 celkem 80 m2 a byt 3+1 celkem 
91 m2. Pronájem od 1. 5. 2011. Více na 494 669 630 nebo 603 719 942.

Jarní práce na hřbitově

S příchodem jara byly zahájeny úklidové práce na hřbitově. Požadavky 
na úklid byly předány Technickým službám města Opočna, které budou 
veškeré práce zajišťovat. Postupně budou prováděny i úpravy opuštěných 
hrobových míst. Do prostoru za kapličkou a do kolumbária byly umístěny 
nové odpadkové koše. Žádáme proto návštěvníky hřbitova, aby udržovali 
pořádek a využívali odpadkové koše v areálu hřbitova a kontejnery, které 
jsou umístěny za hřbitovní zdí. Upozorňujeme občany, že kontejnery jsou 
určeny pouze pro odpad z místního hřbitova, např. věnce, nikoliv pro pře-
bytečné věci z vašich domácností! PK, MS

V Z P O M Í N K A  N A  N A Š E H O  K O L E G U 
A  K A M A R Á D A  M I L O Š E  F L Í G R A

2. května 2011 uplyne již 10 let ode dne, kdy z našeho kolektivu nečekaně 
odešel náš kolega a kamarád, který nepokazil žádnou srandu, pan Miloš 
Flígr. Často na něj vzpomeneme nejen my, jeho kolegové, ale i návštěvníci 
městského úřadu. Vzpomeňte na Miloše společně s námi i vy ostatní, kdo 
jste ho znali. Za kolektiv MěÚ Opočno Mgr. Renáta Černá, tajemnice

s p o l e č e n s k á  k r o n i k a

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Miluška Svobodová 2. 4. 1927
František Komárek 6. 4. 1923
Marta Nejmanová 8. 4. 1927
Božena Tomášová 9. 4. 1925
Anna Mazáková 12. 4. 1927
Jaroslav Hrubý 20. 4. 1923

i n f o r m a c e  z  r a d y  —

Informace z jednání rady a zastupitelstva města
ze dne 14. dubna 2011

— Stavební komise – rada projednala zápis ze stavební komise a dopo-
ručila zadat řešení havarijního stavu Krehanovy ulice a komunikace do 
Lištoviny Technickým službám města Opočna. Krehanovu ulici zařadit 
s vysokou prioritou do investičních akcí města.

— Předzahrádky u restaurací v Opočně – rada snížila cenu pronájmu 
veřejných pozemků v těchto případech o polovinu oproti roku 2010. 

— Prodej hasičského vozu – rada odsouhlasila SDH prodej staré cisterny. 
Získané prostředky budou použity na opravu další hasičské techniky.

— Abakus, o.s. – rada vzala na vědomí personální změny v Abakusu. Od 
1. dubna je předsedou Abakusu pan Mgr. Radim Cvrkal. Abakus provozu-
je pro město informační a tiskové centrum.

— Technické služby města Opočna – rada:
– vzala na vědomí zprávu o činnosti – schválila hospodářský výsledek za 

rok 2009 a 2010 – rozhodla o odvolání stávajících členů dozorčí rady      
a následně zvolila novou dozorčí radu TSMO.

— Obecně závazná vyhláška – zastupitelstvo města schválilo obecně zá-
vaznou vyhlášku „O zákazu požívání alkoholu na veřejných místech“.
 Za RM Opočna připravil DS, více na www.opocno.cz

Soutěž o nejhezčí a nejzajímavější fotografii 
Trčkova náměstí a Zámecké ulice

Město Opočno vyhlašuje soutěž o nejhezčí a nejzajímavější fotografi i 
Trčkova náměstí a Zámecké ulice. Soutěž bude probíhat v měsících du-
ben–květen 2011 a soutěžní snímky budou přijímány do 31. 5. 2011 na 
podatelně MěÚ, případně elektronicky na e-mailové adrese: stojanova@
mu.opocno.cz. Fotografi e musí být pořízeny v co nejlepším rozlišení 
(doporučujeme minimálně 2500×2000 px) a zasílány ve formátu vhod-
ném pro e-mailovou korespondenci. Výherce fotografi cké soutěže obdrží 
exkluzívní cenu, a to přetisk historického adresáře města Opočna z roku 
1901, vydaný v limitované bibliofi lské ručně šité číslované edici 30 ks. 

Účastník soutěže bere na vědomí a souhlasí s tím, že zasláním fotografi í postupuje autorská 

práva k zaslaným fotografi ím bezplatně ve prospěch města Opočna. Město Opočno si vy-

hrazuje právo takto získané fotografi e použít ke zveřejnění na webech a v propagačních ma-

teriálech města. Veškeré fotografi e se po skončení soutěže stávají majetkem organizátora, 

který si vyhrazuje právo nakládat s nimi podle vlastního uvážení a použít je k propagačním 

účelům bez dalšího souhlasu účastníka.  OS
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– Thomas C. Brezina: Boj Černého rytíře
 Další příběh z edice Klub záhad.

– Petra Nachtmanová: Bezcitné útoky ňader
 Dívčí román s námětem sexuálního obtěžování.

– Renata Štulcová: Růže a krokvice
 Historický román z doby Karla IV.

– Suzanne Collinsová: Hunger Games – Síla vzdoru
 Fantasy román.

– Jiří Felix, Květoslav Hísek: Ptáci mokřadů a vod
 Encyklopedie.

– Guinness World Records 2010. Knihy světových rekordů.
– Clive Gifford: Svět špionáže. První špioni, typy špionáž- 
 ních činností, techniky a další činnosti s ní související.

V Domově pro seniory Jitřenka v Opočně 
ve spolupráci s Diakonií Broumov 

pomáháme potřebným

Při jarním úklidu se najde ve skříních ošacení, které už nepoužijete. Co 
s ním? Nejednodušším řešením je poslat je potřebným prostřednictvím 
naší organizace. Víte, co se potom děje s darovaným oblečením, pro 
koho sběr pořádáme?
 V Broumově působí občanské sdružení DIAKONIE BROUMOV, kte-
ré poskytuje sociální služby pro lidi, kteří se z různých důvodů ocitli v kri-
zové životní situaci a na okraji společnosti. Jedná se především o dlouho-
době nemocné, lidi obtížně zaměstnatelné a znevýhodněné na trhu práce, 
o ty, kteří se vracejí z výkonu trestu nebo po dlouhodobém léčení, osoby 
vyloučené z úřadu práce bez sociálních dávek, osoby postižené živelnou 
katastrofou, mentálně postižené apod. Ženy, a pak lidé ve věku nad 50 let 
představují zvláště zranitelné skupiny.
 Pro veřejnost je nejviditelnější součástí činnosti Diakonie Broumov 
svoz sbírek darovaného ošacení a dalších potřebných věcí. Tato činnost 
je založena na myšlence soustřeďování materiální pomoci do jednoho 
místa s účastí co nejvyššího počtu občanů a organizací jakožto dárců, 
s využitím principu solidárnosti dárců k obdarovaným.
 Darovaný textilní materiál a další věci jsou základem jednak pro 
bezprostřední materiální pomoc, ale především umožňují rehabilitač-
ní a pracovní činnost dalších, jinde těžce umístitelných osob. Sbírkový 
materiál je vytříděn, balen a expedován podle konkrétních požadavků 
potřebných občanů, sociálních odborů měst a organizací, které o pomoc 
požádají.
 Část použitelného ošacení, pro které už v ČR není využití, je posílána 
také potřebným lidem v zahraničí, převážně do zemí Afriky. Tak je za-
jištěno, že se využijí všechny darované věci do posledního kousku, nic 
nepřijde nazmar. Zbývající materiál je zpracován jako další použitelný 
materiál a předán k dalšímu technologickému využití. Takto získaný pe-
něžní obnos slouží také z části k fi nancování dvou azylových domů, které 
sdružení provozuje.
 V Diakonii Broumov probíhá sběr použitého šatstva již 19 let. Sběr je 
současně významnou ekologickou aktivitou, protože bez něj by mohla 
významná část sbírek použitého šatstva skončit v komunálním odpadu 
bez jakéhokoliv využití.
 Naše Sociální služby Města Opočna spolupracují s tímto sdružením 
již 5 let. Zajišťujeme pro ně celoroční sběr ošacení, neobnošenou obuv, 
přikrývky, povlečení, závěsy, záclony, nádobí (nic rozbitného, co by ne-
vydrželo transport), hračky. Nenoste prosím elektroniku a knihy. Sběr 
provádíme po celý týden, od 8 do 18 hodin. V pracovní dny se ohlaste 
v kanceláři v přízemí – do 15 hodin, poté do 18 hodin najdete službu na 
sesterně v 1. patře domova, taktéž o víkendu je služba na sesterně po celý 
den. Hřejivý pocit u srdce máme vždy, když od nás odjíždí plně naložený 
kamion humanitární sbírky. Za všechny potřebné děkujeme. 
 Bc. Jana Čepelková

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

„Březen – měsíc čtenářů“ v opočenské knihovně

Skončil měsíc březen a s ním i celorepublikově propagovaná knihovnická 
akce „Březen – měsíc čtenářů“ na podporu čtení, čtenářů a knih vůbec. 
A co se událo v opočenské knihovně? 
 Byl vyhlášen „Čtenář roku“, kterým se stala na dětském oddělení Len-
ka Havlíčková se 159 vypůjčenými knihami a na dospělém oddělení paní 
Marie Nováková z Čánky se 181 vypůjčenými knihami za rok 2010. Lenka 
Havlíčková následně reprezentovala naši knihovnu v regionálním kole v Li-
tomyšli, kde byla nejmladší čtenářkou a se svým počtem vypůjčených knih 
patřila k nejaktivnějším čtenářům. Tímto Lence děkujeme za propagaci 
opočenské knihovny a přejeme jí, aby jí knihy a čtení i nadále dělaly radost. 
 Během měsíce března proběhly tradiční knihovnicko-informativní lekce 
pro žáky ZŠ. Knihovnu navštívili žáci 1.–7. ročníků zdejší ZŠ a kytičková 
třída MŠ.
 Celý měsíc také probíhala anketa „Nejoblíbenější literární žánr a autor“ 
a výsledky jsou následující:

— Oddělení pro dospělé (63 dotázaných čtenářů)
Nejoblíbenější literární žánry: 1. historické romány, 2. romány pro ženy, 
3. detektivky. Nejoblíbenější autoři: 1. Sandra Brown, 2. Michal Viewegh, 
3. Táňa Keleová-Vasilková, 3. Dick Francis. Málo zastoupené literární žán-
ry: 1. naučná literatura, 2. historické romány.

— Oddělení pro děti (158 dotázaných žáků 3.–7. tříd ZŠ):
Nejoblíbenější literární žánry: 1. dobrodružné příběhy, 2. komiksy, 3. fan-
tasy, 4. pohádky. Nejoblíbenější autoři: 1. Thomas Brezinam, 2. Enid 
Blytonová, 3. J. K. Rowlingová. Málo zastoupené literární žánry: 1. dobro-
družné příběhy, 2. komiksy.
 Děkujeme všem za účast v anketě a jejich doporučení na nákup knih. 
Pokud budete mít tip na knihu, kterou nemáme v našem fondu a neměla 
by zde chybět, budeme rády, když nás na ni upozorníte. Na setkání s vámi 
se těší pracovnice knihovny Naďa Pultarová a Radka Mecnerová a přejeme 
krásné jarní dny s knihou!  Za knihovnu Ing. Radka Mecnerová

K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
– Melvyn Bragg: Dvanáct knih, které změnily svět
– Fabienne Brin: Moje malá Sára
 Skutečný příběh – zoufalá matka bojuje o své dítě.

– Kay Hooper: Mrazivé sny. Napínavý román.
– Jaromír Jiří Krejčí – Kamila Krejčová: 
 Island přes Faerské ostrovy autem a zpět
 Cestopis očima dědečka a vnučky.

– Ken McClure: Úskok. Román z lékařského prostředí.
– Antonín Polách: Odvrácená tvář moci
 Zločiny českých králů.

– Jaroslav Šůla: Marie Magdaléna Novotná-Čudová: 
 Doba, krajina, rodina. Regionální literatura.

– Vlastimil Vondruška: Klášterní madrigal. Hist. román.
– Laura Walden: Ohnivá laguna. Román. 
– Hana Whitton: Levandulová princezna
 Historický román – první láska Karla IV.

Dětské oddělení
– Ovečka Shaun – Pizza až do domu a Farmářova neteř
 Knižní vydání televizní pohádky pro nejmenší.

– Vítězslava Klimtová: Lexikon 4. Další díl lexikonu předsta-
 vující známé a neznámé lesní a zahradní skřítky a strašidla.

– Bruce Coville: Strašpytlům vstup zakázán – Výprodej  
 v domě hrůzy.  Dobrodružný a trochu strašidelný příběh.
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Zemřel 30. 5. 1945 na následky věznění.
— Josef Hvězda (1899–1945). Bydliště Čánka, čp. 69. Zatčen 
19. 1. 1945, zemřel 30. 5. 1945. Vězněn: Hradec Králové, policej-
ní věznice Terezín. Byl zapojen do ilegální odbojové skupiny Bari-
um. V Terezíně se dočkal osvobození, ale nakazil se zde skvrnitým 
tyfem, na který doma zemřel.

— Václav Javůrek (1900–1943). Bydliště Opočno. Umučen 
v r. 1943 na Pankráci, ke dni uzavření publikace nebyly zjištěny 
další údaje.

— Marie Javůrková (1909–1943). Bydliště Opočno. Manželka 
Václava Javůrka. Vězněna v Hradci Králové, umučena v r. 1943 ve 
vyšetřovací vazbě. Ke dni uzavření publikace nebyly zjištěny další 
údaje.

— Jan Samek (1892–1945). Bydliště Čánka, čp. 15. Zatčen 
19. 1. 1945, zemřel 28. 4. 1945. Vězněn: Hradec Králové, policejní 
věznice Terezín. Byl zapojen do ilegální odbojové skupiny Barium. 
Z Terezína byl 26. 4. 1945 propuštěn v tak špatném zdravotním 
stavu, že za dva dny na následky mučení zemřel.

— Emil Zilvar (1917–1942). V knize je uvedeno, že byl umučen 
v Praze na Pankráci, což je chybný údaj.
 Na opočenském pomníku jsou ještě čtyři jména, v knize uve-
dena nejsou: Zdeňka Danzerová (1907–1942), Josef Danzer 
(1873–1941), Irena Danzerová (1903–1942), Karel Štajnho-
cher (1913–1944).
 Emil Zilvar byl ze všech nejmladší, dovolte mi napsat něko-
lik řádků o něm. Narodil se 10. 3. 1917, umučen byl 16. 8. 1942, 
bylo mu 25 let. Rodině zůstala urna a malý deníček. Díky paní 
učitelce Vandě Zilvarové, která jej celý opsala, zůstává zachován 
jako jedno z mnoha svědectví válečných hrůz. Když jsem k paní 
Zilvarové přišla, na stole už byla připravena malá knížečka. Čes-
ko – německý slovníček, velikost asi 10 x 5 cm. Zadní strany jsou 
hustě popsány inkoustovou tužkou, písmo je drobné, některá 
místa jsou čitelná jen lupou. Vedle malá fotka, na které je asi pě-
tiletý hošík na trojkolce (Zdeněk Zilvar), za nim stojí nevlastní 
bráška Emil. Na fotce mu je kolem dvanácti. Oba se smějí... 
 28. října 1939 proběhly v Praze protinacistické demonstrace, 
kterých se účastnil student Jan Opletal. Byl zraněn střelou do 
břicha a 11. listopadu zemřel. Jeho pohřbu se účastnily tisíce 
studentů, jejich setkání vedlo k další demonstraci. Výsledkem 
bylo zavření všech vysokých škol a kolejí. Více než 1 000 stu-
dentů bylo posláno do koncentračního tábora, 9 studentů bylo 
17. listopadu popraveno (Mezinárodní den studentstva je připo-
mínkou těchto událostí). Začaly protesty studentů a následovalo 
další zatýkání. Jedním z mnoha zatčených byl i student Vysoké 
školy elektrotechnické v Brně Emil Zilvar. Zatčen byl 24. 4. 1940 
(necelé dva měsíce po svých třiadvacetinách). Dva měsíce po zat-
čení byl převezen do koncentračního tábora v Dachau, zemřel 
v Mauthausenu na pověstných schodech smrti.
 Na začátku deníku si zapsal některá data, uvádím jedno: 13. 3. 
1924 mi zemřela maminka. 
 A několik z mnoha dalších zápisků, slovo hlad je nejčastější, 
dalším častým slovem je bití. 
 Milý Bože, odpusť mi mé hříchy a zachraň mě od toho pekla. 
Ztrácím rozum…
 Strašný hlad a bití od kápů, také mi ukradli boty, misku, kartá-
ček a hrneček. Dnes mi ukradli i jídlo. Psát domů není dovoleno...
Hlad. Je málo chleba, žádný tuk a ¾ l vody, milióny blech, nedá 
se spát...
 Na obličeji a těle mám asi 30 vředů. Našel jsem střípek zrcátka, 
že si vředy tím vyříznu!
 Opět mě odvezli do Mauthausenu, je tu strašný hlad… (lékař-
ská prohlídka 180 cm, 55 kg).

„ N Á P I S Y  K O L E M  N Á S “
–  C E L O R O Č N Í  S O U T Ě Ž  –

Nejprve nová soutěžní otázka: kde najdete nápis CORYLUS CO-
LURNA? Nápověda: vodítkem je brána, o které se na začátku 
roku hodně mluvilo a psalo. Na vaše odpovědi se těšíme do příští 
uzávěrky, tj. do 10. 5., můžete je posílat smskou na číslo 739 145 
521, emailem na adresu opocenskenoviny@mu.opocno.cz nebo 
předat osobně na podatelně MěÚ.
 A otázka minulá? Děkujeme za odpovědi, uvedené datum jste 
správně našli v parčíku na Kupkově náměstí na pomníku, který 
připomíná oběti nacismu v Opočně.
 Na hradeckém gestapu byl krutě týrán a život si sám ukončil 
podřezáním žil (věk 38 let). I takové zápisy jsou uvedeny v knize 
Popravení a umučení občané okresu Rychnov nad Kn. (opočen-
ská knihovna). V knize je popsán odboj na Rychnovsku, svou 
kapitolu tu mají popisy vězení a koncentračních táborů. A pak tu 
jsou jména těch, kteří nepřežili, většinou i fotografi e. Co jméno, 
to Člověk… Našla jsem zde i jména, která nese pomník v parčíku 
na Kupkově náměstí:

— Cyril Ondrák (1882–1942). Bydliště Opočno, čp. 136. Zatčen 
3. 7. 1942 v Opočně.
Vězněn: Hradec Králové, policejní věznice Terezín, koncentrační 
tábor Mauthausen. Zastřelen 24. 10. 1942 v koncentračním tá-
boře Mauthausen. Sokolská organizace se podílela na ukrývání 
parašutistů z výsadku Silver A, získávání zpravodajských zpráv 
atd. Hradeckým gestapem byla činnost skupiny odhalena, členové 
byli zatčeni, vyšetřování a uvězněni.
Cyril Ondrák byl sokolským okrskovým náčelníkem. Letopisec-
ká komise má kopii úmrtního listu, kde není uvedeno, jak Cyril 
Ondrák zemřel. 

— Jan Sedláček (1905–1943). Bydliště Opočno, čp. 407. Zatčen 
14. 2. 1940. Vězněn: Hradec Králové, Stuttgart. Popraven 1. 6. 
1943 ve Stuttgartu. Spolupracoval s Josefem Hartmanem z Oh-
nišova, Josefem Žabokrtským z Dobrušky a dalšími členy ilegální 
odbojové skupiny. Počátkem února 1940 byl navštíven bývalým 
českým četníkem, gestapákem Bieblem, který se vydával za důstoj-
níka čs. armády v záloze, řekl správné heslo a získal si Sedláčkovu 
důvěru. Krátce nato došlo k zatčení.
Jan Sedláček byl náčelníkem Jednoty Sokola.

— Karel Novotný (1903–1943). Bydliště Opočno, Zámecká, 
čp. 37. Zatčen 14. 2. 1940. Vězněn: Hradec Králové, Stuttgart. 
Popraven 1. 6. 1943 ve Stuttgartu. Spolupracovník Jana Sedláčka, 
Josefa Hartmana a dalších. Podle obžaloby připravovali velezra-
du, shromažďovali zbraně a střelivo, rozšiřovali nedovolené tisko-
viny atd.
Karel Novotný byl členem výboru Sokola.

— Jan Pitra (1915–1943). Bydliště České Meziříčí. Zatčen 3. 6. 
1940. Vězněn: Hradec Králové, Praha – Pankrác, Drážďany, Zho-
řelec, Budyšín, Rottenburg, Litoměřice, Griebo, Cvikov. Zemřel 
25. 7. 1943 ve věznici v Saské Kamenici. Byl vedoucí osobností 
skautského oddílu v Opočně. Za okupace se zapojil do odbojové 
skupiny Obrana národa, jejíž opočenskou odbočku vedl Jan Sedlá-
ček a Karel Novotný. Po celou dobu těžkého vyšetřování a věznění 
nikoho ze spolupracovníků v odboji neprozradil.

— Karel Vašata (1907–1944). Bydliště Opočno, čp. 479. Zatčen 
8. 6. 1942. Vězněn: Hradec Králové, Praha – Pankrác. Zemřel 1. 
3.1944 v nemocnici v Opočně. Důvod zatčení nebyl prokazatelně 
zjištěn.

— Josef Bulíček (1903–1945). Bydliště Opočno, čp. 325. Zatčen 
15. 12. 1944. Vězněn: Hradec Králové, policejní věznice Terezín. 



noho adepta. Zabezpečuje ochranu volně žijících živočichů (zakládání 
zvěřních políček, přikrmování, zabezpečení klidu v době hnízdění, snaha 
o vytvoření dobrých podmínek pro živočišstvo apod.). Díky tomu dochází 
k nárůstu zejména černé zvěře, objevuje se daňčí a mufl oní zvěř. Nedaří 
se zvýšit stavy zvěře drobné, která přestala mít v okolí Přepych a Opočna 
vhodné podmínky. 
 Na webových stránkách sdružení je celá výroční zpráva za r. 2010. 
Kromě počtu odpracovaných hodin, nákladů na přikrmování zvěře, ulo-
vených kusů zvěře, vyvedených mláďat atd. jsou tam i tyto řádky:
 Mnoho kusů spárkaté zvěře srazila auta. Přímo na silnicích bylo nale-
zeno 14 kusů srnčí, 1 daněk a 1 mufl onka. Mimo silnice nacházíme další 
oběti motorismu – kusy, které poraněné odejdou a následně v bolestech 
hynou. Hynou i zajíci, ježci a ostatní živočišstvo. Střety motorových vozi-
del se zvěří narůstají, množí se škody a také utrpení poraněné zvěře...
 Drobná zvěř ztrácí potřebné životní prostředí díky aktivitě lidí (rekrea-
ce, turismus atd.). Intenzivní zemědělství bere živočichům potřebný kryt 
(keře, zarostlé meze), vhodná plocha se zmenšuje. Stavy některých živo-
čichů klesají i pod minimum potřebné k jejich reprodukci. Pouhým mys-
liveckým hospodařením již sami myslivci nemají možnost tuto špatnou 
situaci ovlivnit. (www.prepychy.cz, spolky)  dm

 V neděli 1. května 2011 v 10 hodin si připomeneme výročí 200 let od 
narození našeho slavného rodáka MUDr. Filipa Stanislava Kodyma 
krátkým setkáním u jeho rodného domu v Kodymově ulici čp. 22.

Od 2. května otevřeno PÁNSKÉ KADEŘNICTVÍ
Provozní doba: 

pondělí 8.30–17 hodin
úterý 8.30–18 hodin

středa 8.30–17 hodin
Kateřina Šafářová (Vrátná), telefon: 731 583 124

(na náměstí rovně za novinový stánek, vedle OPTIKY)
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 Odevzdal jsem 8 400 okének z celofánu a za to jsem dostal kou-
sek suchého chleba, také jsem vyměnil kamínek do zapalovače za 
kousek chleba…
 Nařčen pro krádež chleba, za to ztýrán…
 Bylo mně sděleno, že jdu zítra na transport do Mauthausenu. 
Je to všechno marné, všechno je ztraceno. Bože, zachraň mě…
 Koncentrační tábor Mauthausen patřil k nejhorším nacistic-
kým likvidačním koncentračním táborům. Likvidace probíhala 
masově v plynových komorách nebo v pojízdném plynovém 
autobusu. Nejhorší bylo psychické týrání a těžká fyzická prá-
ce, hlavně v kamenolomu, kde po schodech smrti, 186 strmých 
schodech vytesaných do žuly, vězňové v kolonách vynášeli na zá-
dech několikrát za den bez odpočinku za neustálého bití a střelby 
mohutné kvádry žuly. Byli poléváni ledovou vodou, umírali vysí-
lením. Dne 16. 4. 1942 zde zemřel Emil Zilvar, krátce po svých 
pětadvacátých narozeninách. Jeho spoluvězeň poslal rodičům 
utajený slovníček, Němci poslali urnu se sdělením, že zemřel na 
zápal plic.
 Jediné, co můžeme na památku zemřelých a umučených 

udělat, je tichá vzpomínka.
 Město Opočno, TJ Sokol a opočenští skauti připravují 

každoročně pietní akt.
Přijměte pozvání na malou vzpomínku

7. 5. od 18 hodin u pomníku na Kupkově náměstí. 
Za letopiseckou komisi dm

O Č I M A  R E D A K C E  –  D Ě N Í  K O L E M  N Á S

Myslivecké sdružení Opočno–Přepychy 
Když jsme do redakce dostali výroční zprávu od kronikáře mysliveckého 
sdružení Jana Černého, napadlo nás, že také o této organizaci mnoho ne-
víme. Přinášíme některé informace. 
 Úvodem o rovnováze v přírodě… 
Pokud má zvěř optimální podmínky, její počet je v rovnováze s ostatními 
živočišnými druhy v krajině. Predátor tak má dostatek živočichů, který-
mi se živí. Člověk z důvodu ochrany svého hospodaření velké predátory 
(u nás většinou vlky) v historii vyhubil. Civilizační projevy člověka (nejví-
ce zemědělské a lesnické hospodaření a i pokračující urbanizace krajiny), 
to byly počátky porušení rovnováhy v přírodě (např. přemnožení jeleni 
dokáží na horách zničit celé porosty). Na mnoha místech v naší krajině se 
deformoval potravinový řetězec pro mnoho druhů živočichů – zvěř nevy-
jímaje – a ti ztrácí postupně životaschopné prostředí.
 Založení Československé myslivecké jednoty:
Myslivecké sdružení Opočno–Přepychy má webové stránky, z nich jen 
stručný výpis: Na počátku byl lovec, který lovil pro obživu. Postupně se 
lov stával výsadou, která patřila k vlastnictví pozemku, mluvilo se o „lov-
čím právu“. V r. 1866 byl vydán honební zákon, začaly vznikat lovecké 
společnosti. Po r. 1918 začal rozmach společenstevních honiteb, ale bo-
hužel také vybíjení zvěře. To nepřímo vyvolalo zájem veřejnosti a zejména 
aktivních myslivců – ne tedy lovců – a začalo se volat po odborném řízení 
myslivosti. Vznikly okresní organizace za účelem ochrany zvěře. V r. 1923 
byla založena Československá myslivecká jednota.
 Založení Okresního spolku na ochranu zvěře v Opočně:
Ustavující schůze byla 26. 12. 1924 v hotelu Holub. Do popředí se do-
stává omezení lovů, ochrana zvěře, hubení škodné, evidence a plánování. 
Myslivec se stává hospodářem. Hlídá množství zvěře, stará se o ni, má 
přehled o počtech a skladbě populací a je schopen plánovat optimální 
množství pro daný prostor.
 Myslivecké sdružení Opočno–Přepychy:
Vzniklo sloučením Myslivecké společnosti Opočno–Čánka a Myslivecké-
ho sdružení LÁNY v Přepychách dne 12. 3. 1982 v hostinci „U Paštiků“ 
v Přepychách. Dnes má 27 řádných členů, 3 nové ve zkušební době a jed-
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J A R N Í  R O Z J Í M Á N Í

Vždy, když jarní paprsky ohřejí malinko zem, začnou mě svrbět 
ruce, a nohy mě automaticky nesou na naši zahradu. Tam oby-
čejně zjistím, že je to k tomu a znervózním, že tráva už je zelená, 
stromy napučeny, hlína teplá a já nemám nic hotovo! Co když 
to nestihnu a promeškám agrotechnické lhůty (ty ostatně pro-
meškávám každý rok a každý rok stejně mnou zasetá semínka 
vzklíčí). A tak honem nasednu do auta a jedu na nákup. Pro mě 
je to obřad, probírám se sáčky se semínky, ještě koupím sazeč-
ku, potřebné hnojivo na trávník a k rostlinkám. A pak nastane 
chvíle, na kterou se celou zimu těším. Manžel mi s geometrickou 
přesností vytvoří záhonky a já se celá šťastná hrabu v hlíně, seju, 
okopávám jahody, zalévám. Ten pocit je pořád stejný a vydrží 
celé jaro, na zahradě se cítím báječně. V létě už moje nadšení 
mizí a na podzim si říkám, proč jsem toho tolik nasela a nasá-
zela a dávám si předsevzetí, že příští rok nějaké záhonky zruším 
a zatravním. Přes zimu na to nějak zapomenu a na jaře mě už 
opět svrbí ruce, a nohy mě automaticky... však víte. Hrabat se 
v hlíně jako krtek, těšit se na úrodu, mít radost z toho, že tenhle 
oběd jsem rodině uvařila ze surovin, které vyrostly na naší za-
hradě – to se prostě nedá s ničím srovnat. Každý, kdo má nějaké 
hobby, mi tyhle pocity určitě potvrdí, a je to jedno, jestli sportuje, 
sbírá kalendáříky, s vášní vaří a vymýšlí recepty, rybaří… Šťastní 
lidé, kteří se umí radovat, kteří si umí najít činnost, při které jsou 
spokojeni.  Jana Hrnčířová

Environmentální výchova v naší škole 

Na začátku dubna zhlédli žáci Střední školy a Základní školy Nové Měs-
to nad Metují, pracoviště Opočno putovní výstavu, věnovanou ochraně 
přírody. Z patnácti výstavních panelů, které byly po tři dny instalovány 
v klubovně školy, se dozvěděli základní informace o chráněných územích 
v naší republice, národních parcích, chráněných krajinných oblastech, 
o krajině, lesích, loukách, vodě a o některých chráněných druzích živoči-
chů a rostlin. Někteří žáci se zúčastnili soutěže, kterou jsme pro ně v rám-
ci výstavy připravili. 

Vzdělávání pedagogů SŠ a ZŠ Nové Město n. M., 
pracoviště Opočno 

Dne 6. dubna 2011 se několik pedagogů ze Střední školy a Základní školy 
Nové Město nad Metují, pracoviště Opočno zúčastnilo vzdělávacího pro-
gramu „Videospot ve výuce“. Seminář se uskutečnil v počítačové učebně 
školy. Byl veden formou interaktivního workshopu. První část byla za-
měřena na technické zvládnutí dovedností pro zpracování videa, druhá 
část na vlastní realizaci projektu videospotu (od volby obsahu a formátu 
přes jednotlivé kroky přípravy vlastního natáčení a zpracování fi lmového 
materiálu). 
 Tento seminář všem zúčastněným určitě přinesl spoustu zajímavých 
námětů pro využívání moderních technologií ve výuce a ukázal některé 
způsoby, jak s použitím videoukázky motivovat žáky ke kreativní práci. 
 Za Střední školu a Základní školu, Nové Město n. M., 
 pracoviště Opočno 
 Ing. Dagmar Mlatečková

O R F E O  V  O P O Č N Ě ,  3 .  Č Á S T

Před lety na základní škole jsme se se spolužáky jednu dobu navzájem 
trumfovali, kdo z nás byl na více svatbách. Samozřejmě měl výhodu ten, 
kdo měl početné příbuzenstvo a byl nejmladší. Takto bych mohl dnes za-

čít psát lákadlo na našeho Orfea a hned pochopíte proč. Kdo 25. června 
večer přijde na zámecké nádvoří, bude si moci svatby užít. Můžeme se 
tu těšit na svatbu Orfea s Euridykou, která se odehrává přímo ve zjed-
nodušené a zkrácené verzi opery. Přeneseme se na mantovský karneval, 
kde Orfeo v únoru 1607 sklidil obrovský úspěch. Tehdy to bylo předsta-
vení v improvizovaném prostoru vévodského paláce, kde prý nebylo ani 
pódium. Sešli se tu též členové společnosti Accademia degli Invahgiti 
(Společnost okouzlených). Objednatelem byl Vincenzo Gonzaga vévoda 
z Mantovy, hlava nejvýznamnějšího místního rodu. U Gonzagů Monte-
verdi strávil 22 let, byl vedoucím tzv. cestovní kapely (Capella Musicale), 
se kterou dokonce navštívil Prahu. Tento kavalír, který Monteverdiho 
léta zaměstnával, a to nejprve jako hráče na violu da gamba, později jako 
kapelníka (Maestro de la musica), zadal zakázku a Monteverdi vytvořil 
nesmrtelné dílo. 
 Tehdy běžná věc. Někdo byl najat církví, někdo velmožem, někdo 
samotným panovníkem (Ludvíkové XIII. i XIV. byli velcí znalci hudby 
a umění, stejně jako u nás ze šlechty například hrabě Špork v Kuksu). Je 
otázka, kdy přesně tato móda skončila, ale dnes umělecké objednávky či 
mecenášství ze strany aristokracie nebo podnikatelů, natož církve, příliš 
neexistuje. Posledních pár let se nicméně snad údajně začíná blýskat na 
lepší časy. Mám zprávy, že i naše paní hraběnka a též pan Bartoň z ne-
dalekého Nového Města občas něco kulturního podpoří, ale bohatí lidé 
k tomu u nás vesměs vychováni nejsou. To by bylo, kdyby si dnes nějaký 
podnikatel platil svého sochaře, který by mu na zahradě udělal kolekci 12 
soch ve stylu LandArt. Na západě ano, často v Dánsku, Holandsku nebo 
Finsku. V Česku si nějaký „novodobý uhlobaron“ občas nechá postavit 
zajímavý dům od zajímavého architekta, ale když se podívám českou kra-
jinou, je to spíše velice vzácná výjimka – chtějí mít raději extra auto. 
 Nechci nikoho zrazovat v jeho názoru na kulturnost Čechů, ale pokud 
srovnáte poměr rozpočtu ministerstva kultury na rok (v %) k celému 
státnímu třeba v ČR a Rakousku, je to jasné (aktuálně vzpomeňme na 
DPH u knih). Jak dobře víme, parlamentní politika je zmenšenou kopií 
nás samých… Slyšel jsem domněnku, že za tento stav kulturnosti v na-
šich luzích může prapůvodně již likvidace české šlechty kolem roku 1620 
(Bílá Hora). Šlechta byla kdysi vždy zásadním nositelem kulturních hod-
not, kterými nevědomě dále ovlivňovala nižší vrstvy (ty si tyto hodnoty 
velmi rády osvojovaly – chtěly se šlechtě přiblížit a zvyšovalo to prestiž 
v očích okolí). Trochu mi to připomíná dnešní chorobnou oblibu golfu 
mezi sprostným lidem venkovským. Pojďme ale zpět. Česká šlechta se po 
Bílé Hoře zásadně proměnila, respektive byla vyměněna. Navíc v době 
průmyslové revoluce začala nejenom naše, ale celoevropská aristokracie 
chudnout na úkor měšťanské vrstvy (podnikatelé) a již neměla zájem 
umělce fi nancovat tak štědře jako dříve. Dále tu máme také sekularizaci 
společnosti v době osvícenství (od konce 18. století). V této době stou-
pala poptávka po hudbě světské, která byla jednodušší na poslech. Poz-
ději, v 19. století bylo IN spíše než kulturu zasponzorovat nějaký most 
nebo třeba rozhlednu (okouzlení z techniky). Tato proměna se považuje 
za velice podstatný rys změny kvality a vnímání umění – hudby, výtvarna, 
architektury, literatury, atd… Je to jednoduché. Panovník, resp. šlechtic 
(alespoň novověký) byl vzdělán – soukromě nebo třeba na šlechtických 
akademiích (pamatujete, jak v Popelce naháněl herec Jan Libíček coby 
preceptor prince Pavla Trávnička?). Měšťan zpravidla příliš vzdělaný ne-
byl, byl to obyčejný podnikatel, i když i zde řada šlechticů bylo. Barokní 
muzika má ještě z velké části, až na pár učenců, posluchačstvo z aristo-
kratických kruhů. Klasická a romantická hudba se již postupně přesunula 
ze šlechtických paláců do koncertních síní a salónů a stala se objektem 
podnikání. Jako cílového zákazníka si vybrala právě bohatého a relativně 
nevzdělaného měšťana. První veřejné divadlo vzniklo, jak jinak, v ital-
ských Benátkách (Teatro San Cassiano), a to již v roce 1637. Mohl ho na-
vštívit kdokoli, bez ohledu na původ – pokud ovšem zaplatil vstupné. Inu 
a když se stane něco objektem podnikání a ještě má zaujmout poměrně 
omezeného člověka, není to dobrá kombinace. Tímto vůbec nechci ura-
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zit obdivovatele klasiky ani komerčních médií, ale faktem je, že barokní 
(J. S. Bach) i starší muzika (Orlando di Lasso, Josquin de Prez), a pak 
zase až hudba novoromantismu poloviny 19. století (Smetana, Wagner, 
Chopin, Liszt) vyžaduje o mnoho více soustředěnosti a intelektuálního 
úsilí – o umění a přímo hudbě 20. století nemluvě. 
 Na závěr ještě v rychlosti, jak to bylo s hudbou církevní. Církev a její in-
stituce byla vždy nositelem vzdělanosti. Zpočátku byla téměř výhradním 
šiřitelem nových kulturních trendů, knih apod… (Notre Dame v Paříži 
a její středověcí skladatelé Perotinus a Leoninus). Postupně se stala spíše 
konzervou, i když se často přizpůsobovala prostým lidem (od přejímání 
řady původně nekřesťanských svátků až po provádění liturgie v mateř-
ském jazyce atd...). Toto nadbíhání obyčejným lidem byl také důvod, proč 
církevní hudba na koci 18. století tolik zesvětštěla. 
 Samozřejmě nic není tak jednoduché, jak zde píši, takže to neberte pří-
liš vážně. Na vývoj hudby působilo a působí neustále obrovské množství 
různých vlivů, které s hudbou zdánlivě vůbec nemusejí souviset.
 Člověk je tvor velmi učenlivý. Jak se šlechta naučila posuzovat umělec-
ké kvality? Cestováním – o tom příště. Kamil Remeš, ZUŠ

M A J Í  D O M Y  D U Š I ?

„Kamile je dáno. Ona na koncertě nevystupuje, ona si ten koncert jde na-
plno užít! Je v ní veliká muzikálnost a cit pro hudbu. Znamenitě ovládá 
svůj hlas, hraje si s ním. A její kamarádi - studenti konzervatoře? Neznám 
jejich příjmení, ale všichni byli výborní. Zpěvačka Bára úžasně interpre-
tovala skladby Marty Kubišové, byl to přesně její šálek kávy. Klavírista 
Martin mi vyrazil dech už loni, kytarista (vítěz soutěže konzervatoří) letos. 
Výkon trumpetisty bezkonkurenční! Skvělá improvizace, takové přefuky 
slyšíš málokdy.“ Tak to je pouze malá ukázka toho, jak byla koncertem 
Kamily Novotné a jejích přátel (2. 4. v KND) nadšená učitelka ZUŠ 
Opočno Anna Vrbová. Přefukům jsem nerozuměla, ale dozvěděla jsem se, 
že jsou to vysoké tóny. 
 Mají domy duši? Pokud by tomu tak bylo, Kodymův národní dům by 
byl potěšen. Do jeho sálu přišla opět „domácí“ kultura. Kamila Novotná 
je bývalou žákyní učitelky ZUŠ Petry Flígrové, nyní studentkou Pražské 
konzervatoře. Společně se svými přáteli obohatila kulturní život Opoč-
na, úroveň koncertu byla profesionální. Podpora domácích je cesta, 
která vždy patřila ke kulturním městům, je příjemné, že se k nim počítá 
i Opočno. A příjemné je, že štafeta nekončí, mezi našimi mladými jsou 
další naděje. Bára Šedivá si z krajského kola Státní soutěže smyčcových 
nástrojů přivezla nádherné 2. místo, stejně se umístila i Eliška Tomeňu-
ková v krajském kole hry na akordeon, Magda Slavíčková byla hned za ní 

– 3. místo. Také koncert populárních melodií (13. 4. zaplněný sál KND) 
přesvědčil o nových talentech pěveckého oddělení ZUŠ. 
 Není možné vyjmenovat všechny, ale je jisté, že na naše mladé může-
me my dospělí právem pohlížet s úctou, na ty malé s radostí. 
 Mají domy duši? Snad ano.  dm

M I N I P O V Í D Á N Í

V minulých ON jsem slíbila povídání o kultuře s místostarost-
kou Šárkou Škrabalovou. Proč? Trochu mě (a nejen mě) zarazilo 
plánované komerční využívání KND. Přemýšlení o kultuře jako-
by nebylo na programu dne. Asi jsem to já (a nejen já) pochopila 
trochu špatně. A jsem ráda. Dozvěděla jsem se, že komerční vy-
užití je jen možností získání fi nancí. Ale kultura stále zůstane na 
hlavním místě, cílem je podpora akcí v KND a maximální podpo-
ra kultury domácí. A její podpora není vždy jen o fi nancích. Na 
rozdíl od té dovezené potřebuje především přátelskou atmosféru, 
důvěru a komunikaci, měla by přinášet radost. 
 A tak jsem dostala (a nejen já) odpověď, za kterou Šárce Škra-
balové děkuji, budu držet palce. dm

P O Z V Á N K A  N A  K O N C E R T

Před nějakou dobou mě oslovil kamarád, kterého znám řadu let. Kdysi 
jsme spolu hráli v bigbítové kapele Floydy, Stouny, Zepelíny a podobný 
repertoár.
 On je učitel v ZUŠce Náchod, já zase v Opočně. On je ovšem hous-
lista. Řadu let řídí náchodský komorní orchestr ZUŠ. Tento orchestr je 
vynikající. Běžně získává první místa v ústředních kolech soutěží zušek. 
Lukáš Janko sám je vynikajicí pedagog a to takový, že loni získal cenu 
jako „pedagog roku“. 
 19. května máme všichni příležitost tento vyhlášený orchestr se 
svým dirigentem slyšet. Koncert se bude konat v Mariánském kostelíku 
od 18 hodin a kromě orchestru bude účinkovat též pěvecký sbor rodičů 
žáků, navštěvujících ZUŠ Náchod. Na programu zazní díla Vivaldiho, 
Händla, Mozarta, Michny i dirigenta samotného. Kamil Remeš, ZUŠ

D O  O P O Č N A  S E  V R A C Í  F I L M

„Všichni na jednom jevišti velikého světa stojíme a cokoliv se tu koná, všech 
se týče.“ Jan Amos Komenský. 
 Člověk by některé věci raději nevěděl, ale copak jsme pštrosi? Severní 
Korea je snad nejizolovanější zemí světa. Totalitní režim zde již šedesát let 
zavírá své obyvatele do koncentračních táborů za sebemenší prohřešky: 
stačí zmačkat noviny, na nichž je vyobrazen otec zakladatel Kim Ir-sen... 
Útěk se trestá smrtí, přesto se o to každoročně někteří pokusí. Díky těm, 
kterým se to podařilo, se svět dozvídá o hrůzné podobě života v Severní 
Koreji. Jejich silná a alarmující svědectví o milionech obětí hladomoru 
v devadesátých letech…. 
 To je malá část upoutávky na fi lm, který bude promítnut v Modlitebně 
Českobratrské církve evangelické v Dobrušské ulici v Opočně. Už při kon-
certu Slávka Klecandra se toto prostředí s úžasně příjemným obecenstvem 
ukázalo jako ideální pro komorní akce, přijměte pozvání na nedělní večer: 
N. C. Neikonová (Kimčongílie) USA, Francie, Jižní Korea (2009), 75 
minut. 8. 5. od 19 hodin. dm

ny v plné síle! Vstupné 290 Kč.
 

k a l e n d á ř  a k c í  —
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 pátek 29. dubna od 19.30 hodin v KND
— TANEČNÍ PRO POKROČILÉ
 Závěrečná lekce.

 sobota 30. dubna od 18 hodin na Kupkově náměstí
— ČARODĚJNICE
 Akce se koná za každého počasí. Na Kupkově náměstí  
 vystoupí Opočenka, která doprovodí Lampionový  
 průvod do Lišťoviny. Následuje taneční vystoupení.  
 V Lišťovině soutěže pro děti, opékání buřtíků a dětský  
 kolotoč zdarma. Ohňostroj po setmění a ukázka 
 kynologického výcviku. Hudbu zajistí  DJ Viktor.  
 Občerstvení zajištěno! Pořádá Základní kynologická  
 organizace Opočno za podpory města Opočna.

 neděle 1. května od 5 hodin ráno u koupaliště Broumar,  
 rybníkářství Kolowrat

— VÍTÁNÍ PTAČÍHO ZPĚVU
 Program: pozorování ptáků místní lokality, ukázka 
 odchytu a kroužkování ptáků, seznámení 
 s rostlinstvem, hry pro děti. Pořádá Česká společnost 
 ornitologická a ZŠ Opočno.



 Lady–Bugs — Č. Meziříčí 1:2 (0:1, 1:1, 0:0)
 B: Blasko (Emmer) – Herzán (Městecký), Macháček
 Pohoří — Trefa Reality 3:6 (1:2, 1:1, 1:3)
 B: Mňuk, Junek (Čuda), Čuda (Vencl) – Dudadík (Jedlička, Felcman), 
 Felcman (Dudadík), Zámečník (Čtvrtečka), Borůvka (Zámečník), 
 Felcman (Dudadík), Čtvrtečka (Zámečník)

 — F O T B A L O V É  Z Á P A S Y

M U Ž I  A  –  V O T R O K  1 . A  T Ř Í D A

15. kolo / 3. dubna
 Hořice — Opočno A 3:1 (2:0) B: Kamil Polák
16. kolo / 9. dubna
 Opočno A — Libčany 0:4 (0:3) Žluté karty 4:1, 
 červená karta – Miloslav Škrabal po dvou žlutých kartách
17. kolo / 16. dubna 
 Kostelec n. O. — Opočno A 5:1 (4:1) 
 B: Lukáš Jelen z penalty, červená karta – Tomáš Praus
 

M U Ž I  B  –  I I I . T Ř Í D A  O P

12. kolo / 10. dubna
 Opočno B — Albrechtice B 4:1 (1:1) 
 B: Tláskal, Přibyl, Hrabala, Pinkas
13. kolo / 16. dubna
 Lukavice — Opočno B 3:0 (3:0)

M L A D Š Í  Ž Á C I  –  K P  S K .  A

sobota 9. dubna v Lázních Bělohrad
 Opočno – Jičín 0:1
 Opočno – Úpa B 1:1 B: Šedivý
 Opočno – Javorka 2:1 B: Štěpán, Umlauf

P Ř Í P R A V K A  S T A R Š Í  –  K P  S K .  A  
sobota 9. dubna v Lázních Bělohrad
 Opočno — Jičín 0:5
 Opočno — Úpa B 2:3
 Opočno — Javorka 1:5

P Ř Í P R A V K A  M L A D Š Í  –  P O L S T R I N  K P

1. kolo / neděle 17. 4. ve Vrchlabí
 Vrchlabí A — Opočno A 9:2 (4:0) B: Štětina 2
 Vrchlabí B — Opočno B 3:2 (1:1) B: Prostředník 2
 Opočno A — Jičíněves A 11:3 (6:3) 
 B: Vejrová 4, Franc 3, Štětina 2, Pago 2
 Opočno B — Jičíněves B 3:3 B: Prostředník 2, Serbousek
 Opočno A — Hronov A 3:3 (0:3) B: Vejrová 2, Štětina
 Opočno B — Hronov B 5:3 (1:2) B: Prostředník 4, Serbousek

Mistrovské zápasy na domácím hřišti
sobota 30. dubna v 17 hodin / Opočno A — Roudnice

neděle 8. května ve 14 hodin / Opočno B — Labuť Rychnov n. Kn.
 
Zpracoval M. Kopecký, www.hokej.opocno.cz a www.fotbal.opocno.cz 
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 neděle 1. května od 8 do 10.30 hodin na Kupkově nám.
— SRAZ VETERÁNŮ V OPOČNĚ

 od 1. do 30. května v KND
— VÝSTAVA VÝTVARNÉHO OBORU 
 ZUŠ OPOČNO

 pátek 6. května od 18 hodin v KND
— ZÁVĚREČNÉ VYSTOUPENÍ 
 TANEČNÍHO OBORU ZUŠ

 neděle 8. května od 15 hodin v KND
— O ZLÉ KOZE – DIVADÉLKO BATOLE
 Vstupné 20 Kč.

 neděle 8. května od 19 hodin 
 v Modlitebně Českobratrské církve evangelické

— N. C. NEIKONOVÁ – KIMČONGILIE
 Promítání fi lmu o životě v Severní Koreji.
 
 čtvrtek 12. května od 8 a 10 hodin v KND

— PŘIJĎTE MEZI NÁS
 Výchovné koncerty pro MŠ a ZŠ.

 čtvrtek 19. května od 18 hodin v Mariánském kostelíku
— KONCERT SMYČCOVÉHO ORCHESTRU 
 ZUŠ NÁCHOD A PĚVECKÉHO SBORU 
 RODIČŮ A UČITELŮ ZUŠ NÁCHOD 

N O V I N K Y  Z  I N F O R M A Č N Í H O  C E N T R A

— O nejlepší zpravodaj Rychnovska – 2. ročník soutěže. Bližší 
informace naleznete v příštím čísle Opočenských novin. 

— Přihlášky do tanečních kurzů pro začátečníky se budou vybí-
rat od 16. května do 30. června 2011 v IC Opočno.

 — H O K E J B A L

Prvním kolem odstartovala na zimním stadionu Opočenská hokejbalová 
liga. Do letošního ročníku se přihlásilo celkem 7 mužstev.

1. kolo / neděle 17. dubna
 Meteor HK — Demons 4:3 (0:1, 2:0, 2:2)
 B: Kožíšek (Reček), Luštinec (Burdych L.), Luštinec (Řezníček), 
 Řezníček (Burdych L.) – Krejsa (Karas), Špička, Hruška (Mlateček)

Příští číslo vyjde 19. 5. 2011 — Uzávěrka 10. 5. 2011 v 15 hodin


